



# Skolebestyrelse

Tirsdag den 10.januar 2023

17.00 – 19.00

## Deltagere:

<b>Forældre</b>	Marie-Louise Dalager Jørgensen (MJ) Morten Skovsen (MS) Simon Bo Larsen (SL) Charlotte B. Bruun (CB)	Stinne Østergaard Poulsen (SP) Anne Hammer (AH) Lise Majgaard Mortensen (LM) Lene Laursen (LL) Lærke Broge Henriksen (LM)
<b>Suppleanter</b>	Kim David Rise (KR) Søren Stochholm (SS)	Marie Pedersen (MP)
<b>Medarbejdere</b>	Torben Schou (TS)	Katrine Nedergaard Christensen (KAB)
<b>Elever</b>	Marie Nørregaard (MN)	Leonora Dalvang (LD)
<b>Ledelse</b>	Martin Christensen (MC)	Christian Henriksen (CH)

Betegnelser i dagsorden betyder:

(O) - Orientering

(D) – Drøftelse

(B) – Beslutning

(T) – Tilsyn



	Dagsordenspunkter		Referat
1	<b>Formalia</b> Tid: 17.00-17.05  1.1 Tilstedeværelse/afbud 1.2 Godkendelse af dagsorden 1.3 Godkendelse af referat	MS	Afbud: 1.1 AH, SS, SL, MN, LD 1.2 Godkendt 1.3 Godkendt
2	<b>Meddelelser (O)</b> Tid: 17.05-17.25 <b>2.1 Elevråd</b>  <b>2.2 Medarbejdere</b>  <b>2.3 Forældre</b>  <b>2.4 Ledelse</b>	Alle	2.1 Intet nyt 2.2 Intet nyt 2.3 Intet nyt 2.4 Skolevejskontrol har været forbi som led i en landsdækkende trafikkontrol. Der blev uddelt syv bøder, og politiet vil lave en lignende kontrol på et nyt tidspunkt.  Ledelsen og administrationsleder har runderet alle klasselokaler for at besigtige standen og inventar. Målet er at sikre at standardlokaler på skolen har det samme inventar på hele skolen. Endvidere er der opmærksomhed på vedligeholdelse, rengøring og forskønnelse af lokaler.  Der er kommet ny BU chef for område Nord. Jette Bjørn er konstitueret som ny BU-chef.  Ledelsen har et fokus på at styrke samarbejdet mellem klub/skole. Der har været afholdt møde, hvor skole og klub i fællesskab samstemmer rammer og arbejder hen imod at skabe et mere attraktivt ungemiljø.
3	<b>Pjece vedr. Forældreråd (D+ B)</b>  Tid: 17:25-17:40	MC	MC orienterer om forældrerådspjecen, og CH fortæller om tilblivelsen af pjecen. Den er skabt sammen med personale og forældre på en samskabelsesaften.  Det besluttet, at den fremover sendes ud til alle forældre, pædagoger og lærere ved skoleårets begyndelse  Pjecen skal præsenteres særskilt for 0.klasses forældre.  Bestyrelsen kommer med rettelser til pjecen. MC sørger for en opdateret udgave.
	<b>Viden om elever fra modtageklasser/"busbørn" (D)</b>  Tid: 17:40-18:10	SP	SP orienterer om de tosprogede Busbørn i kommunen.  Hvordan gør vi Virupskolen til en god modtageskole, så eleverne oplever en fuld deltagelse i hele børnelivet og ikke bare i skolen?  <ul style="list-style-type: none"> <li>- Kan vi udbrede kendskabet til ordningen blandt andre forældre?</li> <li>- Kan klasserne have et slags Kit/materiale for disse elever som deles med forældre og lærere?</li> <li>- Oplæg til forældregruppen om ordningen og de udfordringer der kan være for klassen og eleven</li> <li>- Pas på det ikke digital, for så mister vi dem der har brug for viden</li> <li>- Kunne man have en særlig velkomst for busbørn, allerede når man udsender info til forældre?</li> <li>- Kan vi lave en best practice model der kan udbredes på skolen?</li> <li>- En folder/skrift til læreren som så kan sende det videre til forældrerådet</li> <li>- Husk også de tosprogede, som bor i lokalmiljøet</li> </ul>

			Der nedsættes udvalg bestående af SP og KR.  Stor ros til SP for et spændende oplæg.
<b>5</b>	<b>Princip for arbejdets fordeling blandt det undervisende personale (B)</b>  Tid: 18:00-18:20	MC	MC fremlægger udkast til princip fra "Skole & forældre" Princippet vedtages og det uploades på hjemmesiden.
<b>6</b>	<b>Gode fællesskaber</b> <i>Samarbejde mellem skole og klub med fokus på brugen af mobiltelefon.</i> <i>Thomas Lading Merrild fra klubben deltager.</i> <i>Thomas er afdelingsleder i klubben</i>  Tid: 18:20-18:45		Martin rammesætter punktet.  Thomas fremlægger retningslinjer og månedsplan (disse kan fås ved henv. til skolen) for og fra klubben. Dette for at give et billede af, hvor klubben står i forbindelse med brug af mobiltelefon i hele skolelivet. Thomas understreger:  <ul style="list-style-type: none"> <li>- Klub er fritid. Dette er et vigtigt perspektiv i forhold til, hvad man laver i klubben og forskellen i undervisningen</li> <li>- Thomas understreger et mangefacetteret klubliv med og uden mobiltelefon</li> <li>- Der er mange aktiviteter, der er voksenstyret, og som er uden mobiler eller devices</li> <li>- Thomas fortæller om en nysgerrighed også fra klubbens side om brug af mobil i klubregi og ikke mindst hvor meget</li> <li>- Klubben laver dataindsamling for at kunne agere i skismaet mellem mobil og andre aktiviteter og for at få nuancer med</li> <li>- Klubben indtræder i samarbejdet mellem skole og Center for digital pædagogik</li> </ul> Opmærksomheder fra bestyrelsen:  <ul style="list-style-type: none"> <li>- Kommunikation er vigtig. Og fortællingen om hvad klubben er - og hvad den ikke er.</li> <li>- Hvordan "mødes" eleverne, når de kommer i klub efter skole. Det må gerne være tydeligere</li> <li>- Kunne man lave aktiviteter med endnu mere tilmelding?</li> <li>- Aktiviteterne og planen omkring dem må gerne deles endnu mere gennem opslagstavler strategisk placeret på skolen</li> <li>- Hvad kan man lave i stedet for mobiler?</li> <li>- Noget ,de ikke kan få andre steder er godt!!</li> </ul>
<b>8</b>	<b>Eventuelt</b>  Tid: 18:45-19:00	Alle	
<b>8</b>	<b>Næste møde</b>	Alle	Aftales mellem formand og skoleleder